



ALL AFRICA CONFERENCE OF CHURCHES (AACC) CONFERENCE DES EGLISES DE TOUTE L'AFRIQUE (CETA)

AACC-CETA

General Secretariat (HQ): P. O. Box 14205, 00800 Westlands, Nairobi, Kenya

Website: www.aacc-ceta.org

Tel: +254 724 253 354, + 254 113 507 868, + 254 20 4441483 • E-mail: secretariat@aacc-ceta.org • Website: www.aacc-ceta.org

AACC STATEMENT ON THE EFFECTS OF CLIMATE CHANGE IN KENYA AND THE SURROUNDING COUNTRIES

We, the members of the General Committee of the All Africa Conference of Churches met in Nairobi, Kenya on 8-9th May 2024 and remembered all who were hit hard by the floods that affected Kenya, and the surrounding countries in the region like Tanzania, Uganda, Burundi, DRC and Rwanda. The incessant rains that were received in the region over the past weeks have massively affected livelihoods of the people with several deaths and injuries being recorded. Families have been displaced, and property destroyed while critical social and economic activities have been disrupted.

In the face of this crisis which is a direct result of climate change, as people of God and as one body of Christ, inspired by our vision of life, peace, justice, and dignity of God's people:

- 1) We sympathize and stand in solidarity with all who have been and are still affected by the deadly effects and impact of climate change and pray for God's intervention.
- 2) We appeal to the humanitarian community to mobilize resources for emergency and long-term response
- 3) We CALL on All duty bearers to respond to issues of climate change.
- 4) We CALL for the establishment of country-level mechanisms that guarantee speedy access to the resources by the most vulnerable communities as an act of expression of God's love for all.

“I urge you, first of all, to pray for all people. Ask God to help them; intercede on their behalf, and give thanks for them” (1 Timothy 2:1)

Issued this day of 9th May 2024, Nairobi, Kenya

PRESIDENT: Rt. Rev. Lydia Neshangwe • GENERAL SECRETARY: Rev. Dr. Fidon Mwombeki

SUB-OFFICES

African Union Liaison Office: Ledta Sub-City, Woreda 03, Addis Ababa, Ethiopia • TEL: +251 11 385 40 08 / + 251 11 385 40 05

E-mail: aaccoffice.au@aacc-ceta.org

Bureau Régional: 01 B.P. 2268 - Lomé 01, 1235, Rue de la Paix Bè-Château - Lomé-Togo • Tel: +228 22 21 59 24

Email: bureauregional@aacc-ceta.org



ALL AFRICA CONFERENCE OF CHURCHES (AACC) CONFERENCE DES EGLISES DE TOUTE L'AFRIQUE (CETA)

AACC-CETA

General Secretariat (HQ): P. O. Box 14205, 00800 Westlands, Nairobi, Kenya

Website: www.aacc-ceta.org Tel: +254 724 253 354, + 254 113 507 868, + 254 20 4441483 • E-mail: secretariat@aacc-ceta.org • Website: www.aacc-ceta.org

DECLARATION DE LA CETA SUR LES EFFETS DU CHANGEMENT CLIMATIQUE AU KENYA ET LES PAYS VOISINS

Nous, membres du Comité général de la Conférence des Eglises de toute l'Afrique, nous sommes réunis à Nairobi, au Kenya, du 8 au 9 mai 2024 et nous nous sommes souvenus de tous ceux qui ont été durement touchés par les inondations qui ont touché le Kenya et les pays voisins de la région comme la Tanzanie, Ouganda, Burundi, RDC et Rwanda. Les pluies incessantes qui ont été reçues dans la région au cours des dernières semaines ont massivement affecté les moyens de subsistance de la population avec plusieurs morts et blessés enregistrés. Des familles ont été déplacées et des biens détruits alors que des activités sociales et économiques critiques ont été perturbées.

Face à cette crise qui résulte directement du changement climatique, en tant que peuple de Dieu et en tant qu'unique corps du Christ, inspirés par notre vision de la vie, de la paix, de la justice et de la dignité du peuple de Dieu :

- 1) Nous compatissons et sommes solidaires de tous ceux qui ont été et sont encore affectés par les effets mortels et l'impact du changement climatique et prions pour l'intervention de Dieu.
- 2) Nous appelons la communauté humanitaire à mobiliser des ressources pour une réponse d'urgence et à long terme
- 3) Nous APPELONS tous les responsables à répondre aux questions relatives aux changements climatiques.
- 4) Nous APPELONS à la mise en place de mécanismes au niveau des pays qui garantissent un accès rapide aux ressources par les communautés les plus vulnérables comme un acte d'expression de l'amour de Dieu pour tous.

« Je vous exhorte avant tout à prier pour tous les hommes. Demandez à Dieu de les aider; intercédez en leur faveur et rendez grâce pour eux » (1 Timothée 2: 1)

Publié ce jour du 9 mai 2024, Nairobi -Kenya

PRESIDENT: Rt. Rev. Lydia Neshangwe • GENERAL SECRETARY: Rev. Dr. Fidon Mwombeki

SUB-OFFICES

African Union Liaison Office: Ledta Sub-City, Woreda 03, Addis Ababa, Ethiopia • TEL: +251 11 385 40 08 / + 251 11 385 40 05

E-mail: aaccoffice.au@aacc-ceta.org

Bureau Régional: 01 B.P. 2268 - Lomé 01, 1235, Rue de la Paix Bè-Château - Lomé-Togo • Tel: +228 22 21 59 24

Email: bureauregional@aacc-ceta.org